
Format technische vragen t.b.v. behandeling Jaarstukken 2022, T1-rapportage 2023 en 
Kadernota 2024
De antwoorden op de technische vragen worden op 28 juni aan de raad verstrekt. 

Onderwerpen: 
*J, T of K: graag aangeven of de vraag betrekking heeft op de Jaarstukken (J), T rapportage (T) of de Kadernota (K). 

J, T of 
K

Pagina Meer mensen aan de slag Antwoord

K 6 Minima beleid :waarom hangt de daling van de bijzondere bijstandsregeling samen met 
de daling van de bijstandsregeling.
Graag een toelichting op de zin: de participatie regeling komt te vervallen etc’

FJV a. De omvang van het bijstandsbestand is dalend 
mede omdat huishoudens uitstromen naar een 
zelfstandig (hoger) inkomen. Hierdoor daalt ook 
de omvang van de doelgroep voor bijzondere 
bijstand.
b. De afgelopen jaren hebben wij voor de 
maatschappelijke participatie van kinderen 
gewerkt met de webshop Kans voor uw Kind en 
voor de maatschappelijke participatie van 
volwassenen met het Participatiefonds voor 
volwassenen. Met ingang van 2023 zijn deze beide 
regelingen opgegaan in een nieuwe webwinkel de 
Kansshop. (zie kansshop.eemsdelta.nl). In deze 
nieuwe webwinkel vindt u een aanbod van 
producten en activiteiten voor kinderen en voor 
volwassenen is.

K 6 (T3) Waar is de 150.000 voor bedoeld en waarom staat het niet in de rapportage PG&Z? 
Waarom veroorzaakt dit een structurele last?

FJV Alleen de vaste taken staan in de rapportage 
PG&Z.
Het betreft hier facultatieve taken. Die hoeven we 
niet verplicht af te nemen. Zolang we deze 
afnemen leidt dit tot een structurele last. 

K 6 (T3) Wat betekent de wijziging van de inkomensgrens voor de collectieve verzekering en om 
hoeveel mensen gaat dit?

FJV Voor de huishoudens die vóór 1-1-2023 al gebruik 
maakten van de collectieve zorgverzekering heeft 
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dit geen gevolgen. Zij kunnen gebruik blijven 
maken van de Gemeentepolis. Nieuwe 
deelnemers vanaf 1-1-2023 kunnen alleen 
deelnemen aan deze collectieve zorgverzekering 
als het inkomen lager is dan de inkomensgrens van 
120%.
In de kadernota armoedebeleid naar een merkbaar 
en meetbaar verschil is maatwerk als uitgangspunt 
opgenomen. Doel is om zoveel mogelijk 
huishoudens te laten kiezen voor een bij de 
situatie van het gezin passende zorgverzekering, 
dat kan de Gemeentepolis zijn, maar in veel 
situaties is dat juist niet het geval. Wij bieden onze 
inwoners daarin een advies op maat met  de 
VoorzieningenWijzer.

T Minimabeleid wordt met 150k onderschreven. Zit dit voordeel in het resultaat of wordt 
deze 150 k in portefeuille gehouden?

PvdA Dit voordeel zit verwerkt in het financieel 
perspectief van de Kadernota 2024-2027.

T Werkbedrijf 700k tekort in 2024. Graag meer duidelijkheid . Wat is de dekking van  de 
700k?

PvdA Het gaat niet om tekort maar om een structurele 
ophoging van het budget voor het werkbedrijf om 
de groei van nieuwe doelgroepen te kunnen 
opvangen. Deze oplopende kosten voor de nieuwe 
doelgroepen zijn van 2021 tot en met 2023 niet in 
de begroting opgenomen.

De dekking is het begrotingssaldo.
K 6 Sociale werkvoorziening -€ 700.000,- structureel. Waar staat omschreven welke 

maatregelen worden getroffen om dit tekort weg te werken? Indien dat niet in de 
aangeleverde stukken staat omschreven, dan graag een schriftelijke uitleg.

LBE Zie vorige antwoord.

https://www.duic.nl/algemeen/sneller-bijstand-voor-utrechtse-jongeren-vier-vragen-
over-het-afwijken-van-de-participatiewet/
Hoeveel mensen tussen de 18 en 27 jaar vragen gemiddeld jaarlijks een 
bijstandsuitkering aan? Binnen welke tijd ontvangen zij de eerste uitbetaling van deze 
bijstandsuitkering? Hoeveel van deze mensen komen in de problemen door de “vier 
weken wachttijd”?

LBE In 2022 waren er 100 aanvragen van jongeren (tot 
27 jaar). Hiervan werd er 73 keer toegekend.

Onze jongerenwerkcoaches geven aan dat ze bij 
ongeveer 90% van de aanvragen van jongeren 
reeds afzien van de zoekperiode van vier weken 

https://www.duic.nl/algemeen/sneller-bijstand-voor-utrechtse-jongeren-vier-vragen-over-het-afwijken-van-de-participatiewet/
https://www.duic.nl/algemeen/sneller-bijstand-voor-utrechtse-jongeren-vier-vragen-over-het-afwijken-van-de-participatiewet/
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vanwege persoonlijke omstandigheden die dan 
spelen bij een jongere. De aanvraag wordt dan 
direct doorgezet en opgepakt en de eerste 
uitbetaling volgt dan na 3 werkdagen. Dit is in lijn 
met het feit, dat gemeenten kwetsbare jongeren 
op grond van de algemene zorgplicht al 
ondersteuning mogen bieden bij het vinden van 
werk of opleiding vóórdat de zoektermijn 
verstreken was.

Vanuit het breed offensief wordt miv 1 juli 2023 de 
P-wet aangepast, waardoor de zoektermijn van 4 
weken voor een specifieke groep jongeren tot 27 
jaar helemaal komt ter vervallen. Betreft de groep 
tot 27 jaar die:
● loonkostensubsidie ontvangen of tot de 
doelgroep loonkostensubsidie behoren;
● een medische urenbeperking hebben; of
● tot een jaar voor de aanvraag van bijstand op het 
praktijkonderwijs of voortgezet speciaal onderwijs 
ingeschreven hebben gestaan. Dit geldt ook als zij 
voorafgaand aan de aanvraag al een baan hebben 
gehad.

Voor de kleine groep jongeren waarop de 
zoekperiode wel van toepassing is, is het een 
gevolg dat zij weken later pas de eerste betaling 
ontvangen. Hoeveel later dit precies is en of 
jongeren hierdoor in de problemen komen kunnen 
we niet meten. Dit verschilt per situatie (bijv. of 
een jongere nog thuis woont of niet).
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In de situatie wanneer zoekperiode wel van 
toepassing is, leidt dit met grote regelmaat tot het 
vinden van een baan in die zoekperiode, of anders 
passende studie.

K 6 (T5) Wij vinden het onduidelijk of het gaat om een groei van medewerkers of cliënten. 
Graag uitleg.  Kunt u ons die groei laten zien en waar komt de groei vandaan?

FJV Sinds de invoering van de Participatiewet in 2015 
vindt geen nieuwe instroom plaats richting 
werkbedrijf vanuit de Wet sociale 
werkvoorziening. Deze afname van Wsw-ers 
wordt gedeeltelijk opgevangen door de groei van 
medewerkers met een indicatie beschut werk 
en/of afspraakbaan.

J, T of K Pagina Voorbereid op minder mensen en het binden van jongeren Antwoord

J 11 De jongeren adviesraad. Uit welke leeftijdscategorieën bestaat deze? FJV De jongeren advies raad richt zich vooralsnog op 
de leeftijdscategorie 15-25 jaar. Dit is geen harde 
grens, jongeren ouder en jonger die zich wel 
aangesproken en getrokken voelen tot de 
jongerenraad zijn ook welkom.
Daarnaast gaan we een samenwerking met Jong 
Noord aan in de organisatie van het 
jongerenpanel. Op deze manier willen we een 
diverse groep jongeren aantrekken die samen 
representatief zijn voor alle jongeren uit de 
gemeente. Het jongerenpanel wordt een plek 
waar jongeren gevraagd en ongevraagd advies 
kunnen geven; bij een fysieke bijeenkomsten, 
maar ook middels andere media zoals een peiling 
of poll.

J, T of K Pagina Toekomstbestendige zorg en ondersteuning Antwoord
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K 6  Bij punt T1 GGD spreekt u over een ‘andere bijdrage’. Waar hebben we het dan 
concreet over?

CU Over de facultatieve taken. Hieronder vallen 
bijvoorbeeld kosten huisvesting voor 
consultatiebureau's extra hulp voor 
statushouders, etc. Allerlei taken gericht op zorg 
die de GGD voor ons levert.

K 6 Bij punt T4 geeft u aan dat de kosten € 200k lager uitvallen. Kun u dit ook verklaren? 
Waardoor of waarom vallen de kosten lager uit?

CU Uit de jaarrekening bleek dat er sprake was van 
structurele  onderuitputting op een tweetal 
budgetten. Deze middelen vallen nu vrij ten 
gunste van het financieel perspectief. 

K 6 (T4) Hoe kunnen de wachtlijsten zo lang zijn en is er twee toch ton bespaard? FJV Wachtlijsten ontstaan op dit moment niet door 
geld gebrek maar door gebrek aan 
gekwalificeerd personeel. Er is bij aanbieders 
een disbalans tussen het beschikbare personeel 
en de gevraagde hulp.
De besparing staat hier los van. Dit komt 
doordat bijvoorbeeld lichtere hulp wordt ingezet 
of dat de ingezette hulp korter duurt, 
bijvoorbeeld door de inzet van OJG-ers, er 
waarmee lichtere hulp dichtbij en vroegtijdig is 
ingezet.

K 6 T4 Algemeen beleid jeugd en gezin

“De werkelijke lasten vallen structureel € 200.000,- lager uit dan begroot.”

Vraag: Wat was er voor deze twee ton begroot? Is er iets dat er niet of minder 
uitgevoerd is?

LBE Zie voorlaatste vraag van CU. 

K 6 In de begroting zijn we uitgegaan van een gelijkblijvend aantal medewerkers Nieuw 
Beschut. De trend is echter stijgend de afgelopen jaren zo lezen we. Heeft u hiervoor 
ook een verklaring?

CU De trend is stijgend omdat er jaarlijks nieuwe 
mensen een indicatie beschut werk ontvangen 
en er vrijwel geen uitstroom plaatsvindt vanuit 
beschut werk. Daardoor zal het aantal 
medewerkers met een indicatie beschut werk de 
komende jaren blijven toenemen.
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K 6 (T6) Gezondheidsbeleid.
Is er een bestemming voor het bedrag van € 119.000?

FJV De middelen blijven ingezet worden voor brede 
regeling combinatiefuncties. Doordat we nu een 
specifieke uitkering ontvangen, kunnen de 
uitgaven tot en met 2026 hieruit worden 
bekostigd.

J 45 Centraal punt waar inwoners terecht kunnen voor hulp en ondersteuning. Op welke 
plekken komt dat samen? Hoe gaat er in 2023 vervolg aangegeven worden? En Wanneer 
in 2023.

GL In de jaarrekening 2022 wordt gesproken over 
het sociaal plein. Dat is de ingang voor sociale 
voorzieningen die de gemeente biedt. Het 
sociaal plein zit in het gebouw in Delfzijl. 
Inwoners kunnen daar terecht met vragen en 
eventueel voor een aanvraag. In 2023 gaan we 
kijken of we het sociaal plein kunnen verbreden 
met ketenpartners. Of dit lukt en, zo ja, 
wanneer is op dit moment niet aan te geven.

J 51 Er is met verschillende Partners uitvoering gegeven aan verschillende projecten 
envanuit zowel Preventieakkoord als Sportakkoord. Welke partners En welke projecten? 
Hoeveel mensen bereiken met fittesten en welke inwoners? Gecombineerde Leefstijl. 
Wie en hoeveel bereikt?

GL Partners lokaal sport en preventieakkoord:
VNN, GGD, jongerenwerk, Cadanz, lokale 
sportverenigingen, Hvdsg, jeugdagent, 
sport4connect.
Welke projecten zijn uitgevoerd:
Stoptober, sporthopper en sporthopper uniek 
sporten, kinderfietsroute, motorlabs, 
framerunning, uniek sport uitleen, 
verenigingsondersteuning voor 2 jaar, oldstars 
programma's bij DVC en DTTC, 
Fittesten:
 Alle inwoners in de leeftijd 65-75 zijn middels 
brief uitgenodigd, in totaal hebben 437 
inwoners deelgenomen aan de fittesten en zijn 
173 doorgestroomd naar lokaal aanbod.
Gecombineerde leefstijl interventie (GLI): 
Ruimt 200 inwoners zijn in 2022 gestart , voor 
volwassenen met een BMI hoger dan 30.
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J, T of K Pagina Verduurzamen van de energiebehoefte

J, T 
of K

Pagina Recreatie en toerisme, kunst en cultuur Antwoord

K Vertraging cultuurhuis. Besloten is om 500k over per jaar 2022 t/m 2023 over 2024 en 
2025 wordt voorgesteld om dit achterwege laten . Betekent dat de 500k over de jaren 
gebruikt wordt om begrotingstekorten te dempen? 

PvdA Gezien het financieel perspectief voor de 
periode 2024-2027 wordt voorgesteld de 
storting naar de algemene reserve achterwege 
te laten. Als er voor de jaren 2024 en 2025 
uiteindelijk na resultaatbestemming een 
positief rekeningresultaat is, zal aan de raad 
worden voorgesteld dit toe te voegen aan de 
algemene reserve.

K 5(R2) Waarom wordt twee keer 500.000 niet gereserveerd voor het nieuwe cultuurcentrum? FjV In de raad van 15 februari 2023 heeft de raad 
besloten om de investering in De Molenberg 
uit te stellen. De eenmalige last wordt deels 
gecompenseerd met de geraamde kapitaallast 
in de jaarrekening 2021. De  vrijvallende 
kapitaallasten  tot en met 2025 kunnen worden 
ingezet om de resterende eenmalige kosten te 
compenseren. Dit zal via het jaarresultaat 
worden gedaan, zie ook antwoord voorgaande 
vraag.

K P5 (R3) Extra kosten Delfsail  2024 zijn 175 k t.l.v. Begrotingssaldo. Hoe ziet de dekking eruit?  Of 
is deze reeds opgenomen in het begrotingsresultaat?

PvdA De extra kosten voor Delfsail zijn opgenomen 
in het begrotingssaldo. 

K 7(T10) De subsidies zijn her-beoordeeld op grond hiervan en tot nieuwe indexatie bijgesteld. 
Wat houdt bijgesteld in?

FJV Er is herbeoordeling gemaakt op basis van de 
landelijke Consumenten Prijs Index voor 
cultuur exclusief energie wat een reële 
indexatie zou moeten zijn. Op grond van deze 
nieuwe gegevens zijn de subsidies 
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begrotingstechnisch aangepast naar de 
landelijke index.

K 7 T10 Cultuur

“De grote culturele accounts zijn in de begroting geïndexeerd.”
Vraag: Welke grote culturele accounts betreft dat en wat betekent dat voor de subsidies?

LBE MuzeeAquarium, IVAK, Museum Stad 
Appingedam, Gemaal Cremer en De 
Molenberg. De subsidies worden structureel 
verhoogd voor deze benoemde partijen 
conform de landelijke Consumenten Prijs 
Index.

J 90/91 Cultuurmiddelen. Voor wie graag specificeren GL Betreft vergoeding van het rijk om de lokale 
cultuursector te compenseren voor de geleden 
coronaschade. Musea, theater, 
amateurkunstverenigingen, 
evenementenorganisaties konden 
compensatie via een daarvoor opgestelde 
regeling binnen het steunpakket aanvragen 
voor geleden coronaschade.

J, T of K Pagina Bestuurscultuur

J, T of K Pagina Beheer openbare ruimte

T Investeringen bruggen: Tjamsweersterbrug ontbreekt in dit overzicht. Hierover hebben wij 
eerder vragen gesteld. Is het krediet toegekend in 2019 door de raad van Appingedam nog 
toereikend ?

PvdA Het ligt in de verwachting dat de 
vervanging van de Tjamsweersterbrug 
opnieuw moet worden gebudgetteerd. 
Omdat de keuzes voor de brug en het 
daarmee benodigde budget een directie 
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relatie heeft met het ten tijde van het 
opstellen van de Turap nog vast te 
stellen Mobilteitsplan, is een extra 
krediet nu niet opgenomen.

J, T 
of K

Pagina Eemsdelta in Balans Antwoord

T 35 Bij de toelichting op de besparing Armoedebeleid lijkt een stuk tekst weggevallen te zijn. Kunnen 
wij deze alsnog ontvangen?

CU Het woord “gemonitord” is wegevallen. 
De gehele zin wordt dan:
In tegenstelling tot in 2022 wordt voor 
2023 verwacht dat het financiële effect 
van deze besparing zichtbaar wordt en 
haalbaar is. Om op deze verwachting te 
kunnen sturen,  wordt de bezuiniging 
intensief gemonitord.

K Mutaties Financiële perspectief zijn dit extra tekorten t.o.v. Eemsdelta in Balans? PvdA De mutaties in het financieel perspectief 
zijn de mutaties die zich hebben 
voorgedaan sinds de laatst vastgestelde 
begroting (2023) hebben voorgedaan of 
die zich naar verwachting zullen 
voordoen. Op basis hiervan is een nieuw 
financieel perspectief opgesteld.

J 55 Hinder app. Evaluatie van de hinder-app beschikbaar en wordt hij vaak gebruikt? GL De evaluatie van de app is beschikbaar en in 
te zien via de website van de Provincie 
Groningen. Hoe vaak de app gebruikt wordt 
is in te zien via www.destaatvangroningen.nl
Deze website wordt frequent bijgewerkt met 
recente meldingen.

J 52 Begraafplaatsen Verlagen onderhoud kosten verhogen beeldkwaliteit. Is dit wel 
mogelijk?

GL Een verlaging van de onderhoudskosten kan 
worden gerealiseerd door de 
begraafplaatsen onderhoudsvriendelijk (her) 
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in te richten, zonder daarbij de kwaliteit van 
het onderhoud (beeldkwaliteit) te verlagen.      

J 55 Zonne Parken waarom zijn die nog niet gegund? GL (1) Bij één van de parken zijn we nog in 
gesprek over de inpassing van het park en 
worden de stukken gereed gemaakt voor het 
aanvragen van een vergunning.
(2) Een ander park is door de 
initiatiefnemer on hold gezet vanwege de 
coronaperiode en de daarmee 
samenhangende moeilijkheden om een 
goed participatietraject te volgen. Ook de 
gestegen prijzen voor panelen was een 
reden om tijdelijk niets te doen. Op korte 
termijn wil initatiefnemer het traject weer 
opstarten.
(3) Het derde park is door de gemeente 
afgewezen, omdat er niet voldaan kan 
worden aan de vereisten in de visie met 
betrekking tot het bereiken van draagvlak en 
ruimtelijke inpassing van het plan.   

J 56 Groen in de dorpen en wijken waarom niet in het industriegebied? GL Op 27 september wordt het 
groenbeleidsplan ter vaststelling aan de raad 
voorgelegd. Daarin is dit onderwerp 
uitgewerkt.

J 58 Bodembeheersplan. Ligt dit plan al klaar? GL Het bestaande bodembeheerplan zal, samen 
met een set aanpassingen ten aanzien van 
de rijksregels vanuit de Omgevingswet (Bal), 
worden opgenomen in het tijdelijk 
Omgevingsplan.    
Dit zal in het verzamelbesluit van september 
ter vaststelling aan de Raad worden 
voorgelegd.

J 59 Gemeentelijk vastgoed. Is hier al inventarisatie gemaakt en wat is het resultaat? En hoe 
staat het met de verduurzaming en is het energielabel B al op orde daar waar nodig?

GL De inventarisatie is nog niet geheel op orde, 
maar wordt wel steeds completer. De 
energie C-labeling van de eigen 
gemeentelijke gebouwen is in uitvoering 
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genomen. Het betreft in het bijzonder het 
stadskantoor Appingedam. Verwachting is 
dat het project in 2023 wordt afgerond

J 62 Hoe staat het met het centrum van Loppersum? Daar zijn Nieuwbouw plannen voor 
gemaakt vanuit de oude gemeente Loppersum zijn die nog steeds actueel?

GL In het centrum van Loppersum is de 
versterking, in overleg met ondernemers en 
bewoners, in volle gang. De Readshop en 
Wereldwinkel hebben inmiddels hun 
versterkte pand weer betrokken. Momenteel 
worden in de Hogestraat een tweetal winkels 
versterkt en een viertal woningen. De 
winkeliers hebben een tijdelijk onderkomen 
gevonden in de voormalige fietsenmaker, 
aan de Lagestraat, en in de tijdelijke 
huisvesting unit op het Zigtermanplein.

Inmiddels is de Hogestraat verreikt met het 
Cultuurhistorisch Centrum Loppersum en 
heeft de voormalige Lopsterkroon, aan de 
Lagestraat 2, een nieuwe eigenaar gekregen. 
Het pand wordt nu versterkt en verbouwd 
tot een kwaliteitsrestaurant met 
kleinschalige brouwerij en logies-
mogelijkheden. De lokale Chinees / 
Cafetaria, blijft, in verband met de 
versterking van hun eigen pand, tijdens de 
verbouwing gebruik maken van een deel van 
het pand. Beide ontwikkelingen passen 
binnen Centrum Visie Loppersum.

J 90/91 Buurt en dorpshuizen. Welke Buurt en dorpshuizen en € specificatie van de gelden? GL In 2020 en 2021 hebben wij via de algemene 
uitkering diverse bijdragen ontvangen vanuit 
het Rijk, onder anderen ook voor buurt- en 
dorpshuizen. In de Coronaperiode is de 
coronacompensatie van het Rijk door de 
raad ook beschikbaar gesteld voor diverse 
onderwerpen, waaronder voor cultuur en 
buurt- en dorpshuizen. De middelen zijn dus 
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ook deels voor de totstandkoming van 
Eemsdelta verstrekt.  

J, 
T 
of 
K

Pagina Overig/Overstijgende vragen Antwoord

J 138/139 Het laatste overzicht op pagina 138 geeft voor overige nog te ontvangen bedragen 
een bedrag van ruim € 54 miljoen. De specificatie (laatste overzicht) op pagina 139 
sluit niet aan op dit saldo. Kan dit worden toegelicht?

CU Dit heeft te maken met het feit dat deze tabel nog 
niet was geupdate in de laatste versie van het 
boekwerk die alvast gedeeld was. 
In de versie die de accountant waarmerkt is dit al 
aangepast. Deze wordt voorafgaand aan de 
raadsvergadering geupload in Ibabs.

J 147 De verschillenverklaring van de baten wordt verklaard door overig. Betekent dit dat 
dit een verzameling verschillen is die onder de rapporteringsgrens van € 50k vallen?

CU Ja dat klopt.

K 5 In de eerste alinea geeft u aan dat voor de dekking van de reiskostenvergoeding in 
de jaarrekening 2022 structurele dekking is gevonden? Kunt u dit nader toelichten? 
Het kan zijn dat wij eroverheen gelezen hebben, maar hebben daarover in de 
jaarrekening niets kunnen vinden.

CU Op bladzijde 160 (analyse programma Overhead) is 
te lezen dat er op het gebied van personeel in 2022 
overschotten/restanten te melden zijn. Deze 
overschotten/restanten zijn deels structureel en 
worden in de Kadernota 2024 ingezet ter dekking.

K 7 Bij punt T11 lezen wij dat u voorstelt € 90k op te plussen bij het budget voor de 
verkiezingen. Zijn of worden wij hiervoor ook gecompenseerd door het Rijk? Zij 
schrijven immers voor hoe wij de verkiezingen moeten organiseren.

CU Nee, niet specifiek voor de verkiezingen.

K 8 “… of het benodigde deel voor 2023 beschikbaar te stellen middels het ophalen van 
een besluit over het jaarrekeningresultaat 2022.”

Vraag: Over welk besluit in de jaarrekening 2022 hebben we hierover? Waar kunnen 
we dit precies terugvinden?

LBE Zie hiervoor het raadsbesluit bij de jaarrekening, 
waarin wordt voorgesteld bij de 
resultaatbestemming een bedrag voor de 
kapitaalgoederen te bestemmen.

K 8 “1.de meest urgente onderhoudsmaatregelen en vervangingsinvesteringen voor 
jaren 2023/2024, waarvoor uitstel niet langer verantwoord is.”

LBE De beschikbare jaarlijkse middelen vanuit de 
meerjarenbegroting voor beheer en onderhoud van, 
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Vraag: Wat zijn de meest urgente onderhoudsmaatregelen? Kunnen we hier een lijst 
van krijgen. Zit hier een prioriteitsvolgorde in?

en investeringen in de kapitaalgoederen, zijn 
ontoereikend om een inhaalslag te kunnen maken en 
structureel en tijdig onderhoud te kunnen plegen. 
Omdat voor de uiteindelijke opgaven en 
maatregelen nog nader onderzoek nodig is en er 
voor de verschillende assets nog wordt gewerkt aan 
de beleidskaders, is het nu niet mogelijk voor de 
begrotingscyclus 2024-2027 alle benodigde middelen 
al in de meerjarenbegroting op te nemen. 
Voor nu opgenomen hetgeen dat nu noodzakelijk, 
onontkoombaar, onvermijdbaar en onuitstelbaar is. 
Dit zijn de meest urgente onderhoudsmaatregelen 
en vervangingsinvesteringen voor jaren 2023/2024, 
waarvoor uitstel niet langer verantwoord is. Dit 
betreft vooral wegen/wegvakken en 
kunstwerken/beschoeiingen waar de veiligheid in het 
geding is en waardoor risico's ontstaan voor claims of 
afsluiten van wegen of bruggen. Daarnaast zijn extra 
middelen nodig voor de (meer)kosten van 
contractuele verplichtingen voor onderhoud en voor 
de  kosten van inspecties en nader onderzoek, 
conform het Inspectie- en Onderhoudsprogramma 
Areaal Openbare Ruimte. 

J 47 Kansshop

“Er is een start gemaakt met de omvorming van de webshop Kans voor uw Kind naar 
de Kansshop. Deze webwinkel is conform de kadernota armoedebeleid toegankelijk 
voor een bredere doelgroep. De inkomensgrens is verhoogd van 110% van het 
bijstandsniveau naar 120% en is uitgebreid naar alle huishoudens, dus ook zonder 
kinderen. Daarmee komt met ingang van 2023 het Participatiefonds te vervallen.”

Vragen: 

LBE Jaarrekening 2022: De Kansshop is op 8 maart 2023 
geopend. In 2022 is er daarom geen gebruik gemaakt 
van de Kansshop

Resultaten 2023 (stand per 1-6-2023): 1. Er zijn voor 
386 huishoudens keuzepakketten Volwassen 
geactiveerd, dat zijn huishoudens met 1 of 2 
volwassenen. 2. Er zijn voor 196 huishoudens 
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1. Hoeveel volwassenen hebben gebruik gemaakt van de kansshop? 
2. Hoeveel kinderen hebben gebruik gemaakt van de kansshop?
3. Kan aan de vraag worden voldaan?

keuzepakketten voor Jeugd geactiveerd. Dat zijn 
huishoudens met veelal meerdere kinderen. 
3. Er wordt gewerkt aan uitbreiding van het aanbod. 
Daarin wordt de samenwerking gezocht met (veelal) 
lokale aanbieders.

J Algemeen Onderwijs

Recent is uit het nieuws gebleken dat het aantal leerplichtige leerlingen die thuis 
zitten is opgelopen.

Vragen:
1. Hoeveel leerlingen in Eemsdelta zitten momenteel thuis zonder onderwijs?
2. Wat is de reden dat deze leerlingen thuis zitten?

LBE Jaarlijks informeert het college de raad over de stand 
van zaken rond leerpicht in het jaarverslag (zie 
actieve info C26). Gemakshalve verwijzen we daar 
naar. Redenen waarom leerlingen geen onderwijs 
volgen zijn divers. Vaak is er sprake van een 
combinatie van factoren die in de persoon liggen, die 
het verzuim veroorzaken. We merken dat Corona en 
de schoolsluitingen in die periode op sommige 
leerlingen veel effect hebben gehad.

Algemeen Zwerfafval (door statiegeldblikjes) & Diftar

Het zoeken in afvalbakken naar kleine flesjes en blikjes waar statiegeld op zit, zorgt 
in veel gemeentes voor overlast. Vuilnisbakken worden open getrokken, zakken 
worden kapot gescheurd en containers worden omgekieperd. Er is in Nederland een 
enorme toename van mensen die graaien in afvalbakken. Dit zorgt voor overlast.

Vragen:
1. Hoe zit het met de overlast van zwerfvuil in de gemeente Eemsdelta?
2. Indien er overlast is worden de afvalbakken dan met sloten vergrendeld, die 

niet open zijn te krijgen?
3. Wordt er door handhaving ook toezicht gehouden op zwerfvuil?
4. Is er met de invoering van Diftar in de gemeente ook meer zwerfafval 

gedumpt?
5. Wordt er ook meer gecontroleerd op het illegaal dumpen van afval? (Je ziet 

bijvoorbeeld dat er vuilniszakken gedumpt worden in de blikvangers of 
netten.)

LBE 1. De gemeente Eemsdelta scoort goed als het 
om de hoeveelheid zwerfafval gaat. Ook na de 
invoering van diftar. Wel is de hoeveelheid afval in de 
afvalbakken licht toegenomen. 

2. In het centrum van Delfzijl zien we zo nu en 
dan zogenoemde statiegeldzoekers. Er is geen 
sprake van overlast, maar er ligt zo nu en dan afval 
naast de afvalbakken. Op meerdere afvalbakken 
hebben we daarom dit jaar verkleiners geplaatst. Dat 
voorkomt dat er zakken in de afvalbakken worden 
gegooid en er afval uit de bakken wordt gehaald.  

3. Door handhaving, maar ook andere 
medewerkers, wordt er toegezien op zwerfafval en 
afvaldumpingen.
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4. We zien na de invoering van diftar geen 
substantiële verhogingen van het aantal 
afvaldumpingen t.o.v. de situatie voor diftar.

5. Met de invoering van diftar zien we scherp 
toe op afvaldumpingen. Met name omdat met de 
invoering van diftar een stijging van het aantal 
dumpingen mogelijk is. We zien echter geen 
substantiële verhogingen van het aantal 
afvaldumpingen t.o.v. de situatie voor diftar.

Algemeen AED

In onze gemeente zijn veel AED apparaten. Er zijn apparaten aangeschaft door o.a. 
dorpsverenigingen en verenigingen in de gemeente. Het onderhoud van deze 
apparaten is verschillend geregeld en worden door velen o.a. bekostigd uit de 
dorpsbudgetten. Volgens de gemeente is het onderhoud van een AED voor de 
organisatie die deze heeft aangeschaft, maar het gebruik van het apparaat is voor 
algemeen gebruik bij calamiteiten. Daar is in de gemeente geen regeling voor. Voor 
velen is onduidelijk hoe de financiën hiervoor geregeld zijn en ook na gebruik van de 
AED moet deze weer hersteld worden voor gebruik.

Vraag: Is het mogelijk om dit centraal te regelen?

LBE Een aanvullende regeling voor onderhoud na 
aanschaf van een AED is een goede aanvulling en het 
onderzoeken waard.

J 205 Graag toelichting op de laatste drie kolommen op pagina 205 (Verschil Begroting en 
wijziging met Realisatie) hoe dat gelezen moet worden.

LBE Die tabel geeft het verschil tussen de "Begroting 
2022 na wijziging" en de "Jaarrekening 2022". 
Voorbeeld 1e regel: er is in 2022 € 236.000 minder 
uitgegeven op programma 0 dan was begroot.

T Woningaanpassingen 320 k extra aangevraagd ter goedkeuring aan de raad . 
Dekking van deze 320k of zitten deze reeds in het resultaat T1 rapportage?

PvdA Het tekort op het onderdeel woningaanpassing is 
verwerkt in de Tussenrapportage. En daarmee is de 
dekking ook opgenomen in het resultaat van deze 
Tussenrapportage.

T Gezond actief leven akkoord. Wij begrijpen het niet baten en lasten 941 k waar 
kunnen we dit overzicht zien en wat zijn de baten en lasten van 619k op dit akkoord?

PvdA De gemeente Eemsdelta ontvangt €941.000 van het 
rijk voor een 15-tal zaken om aan te pakken binnen 
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de gemeente die allen gerelateerd zijn aan Gezond 
en Actief leven, zoals sport op scholen, valpreventie 
voor ouderen, Strijd tegen eenzaamheid etc. 

T Begroting GGD 150 k dekking. Is dit structureel ? PvdA Ja, dit is structureel tot het moment dat we de 
facultatieve taken niet meer afnemen.

T Volkshuisvesting verkoop met saldo van 320k. Zit deze in het resultaat of 
toevoeging aan reserve?

PvdA Deze zit in het resultaat.

J Jaarrekening voor bestemming is 9.2 miljoen na bestemming bedraagt het 
voordelig resultaat 3.2 miljoen. Het verschil van 6 miljoen is bestemd. Gaat 3.2 
miljoen naar de algemene reserves of wordt dit meegenomen in de taakstelling of 
kunnen we als raad dit geld oormerken voor een nieuwe voorziening “Nieuw voor 
Oud”?

PvdA Aan de raad zal worden voorgesteld het resultaat na 
bestemming toe te voegen aan de algemene reserve. 
Dit wordt niet meegenomen in de taakstelling. Een 
voorziening vormen voor het voorgestelde doel is 
niet mogelijk volgens de BBV-regels. 
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T K begrotingsoverschot in 2024 en 2025 is respectievelijk  afgerond 3 miljoen en 2.7 
miljoen. Begrotingstekort in 2026 bijna 10 miljoen. Dat is een verschil van 13 miljoen 
t.o.v 2025. Zijn dit extra taakstellingen of onderdeel van Eemsdelta in balans?

PvdA Eemsdelta in Balans, zoals vastgesteld door de raad 
is verwerkt in de huidige begroting 2023 en in het 
financieel perspectief van de Kadernota 2024. 
Vooralsnog is er geen sprake van aanvullende 
taakstellingen. Maar als het financieel perspectief 
voor de komende jaren zo blijft dan zal er mogelijk 
sprake zijn van een nieuwe bezuinigingsronde.

K 10 (F) De nominale loonkosten zijn landelijk 6.8% en staan in de kadernota op 4 % . 
Kloppen de cijfers in de kadernota?

FJV De 4% heeft betrekking op een inschatting van de 
loonkostenontwikkeling voor het jaar 2024. Voor 
2024 is nog geen CAO voor afgesloten. De huidige 
CAO voor 2023 is verwerkt in het financieel 
perspectief. 

J 15 Zijn er resultaten bekend over de aanpak van Caribische landgenoten? Zo ja, welke? FJV De doorlooptijd van deze aanpak is nog tekort om 
meetbare effecten of resultaten te rapporteren.

J 41 In de jaarrapportage staat dat er sprake is van een daling, terwijl in de kadernota 
wordt gesteld dat er 700.000 tekort is . Waarom staat er fundamenteel iets anders in 
de kadernota dan in de jaarrapportage?

FJV Het zijn twee verschillende onderwerpen. Het aantal 
huishoudens met een uitkering is gedaald in 2022; dit 
heeft betrekking op de BUIG. De 700.000 heeft 
betrekking op de sociale werkvoorziening.

J 40 Zijn er cijfers over het aantal gedupeerden van de toeslagen affaire in onze 
gemeente?

FJV Inwoners kunnen zich nog tot 1-1-2024 als 
gedupeerde bij de Uitvoeringsorganisatie Herstel 
Toeslagen (UHT)  melden. Sinds 1-9-2022 ontvangt 
de gemeente alleen nog gegevens van inwoners die 
de eerste lichte toets hebben doorstaan en die bij de 
UHT hebben aangegeven gebruik te willen maken 
van de Brede Ondersteuning van de gemeente. Dat 
aantal gedupeerden is 46. Inwoners die zich wel 
hebben gemeld en geen gebruik willen maken van de 
brede ondersteuning, zijn bij ons niet bekend maar 
kunnen wel gedupeerde zijn.

J 101 Investering: wat is de reden dat er geen investeringen zijn gedaan maar dat deze wel 
waren begroot?

FJV In de begrotingen zijn investeringen opgenomen 
voor de kapitaalgoederen. Deze investeringen zijn 
voor een groot deel nog afkomstig uit de 
begrotingen van de drie voormalige gemeenten. 
Door de gemeentelijke herindeling, wisselingen in 
projectleiders, corona, etc. heeft het meer tijd gekost 
de projecten te duiden en op te starten. 



PAGINA 18 van  21

De investeringsbedragen bestaan uit de kosten voor 
onderzoek en planvorming, voorbereiding en 
uitvoering. De fase tot de start van de uitvoering 
vraag ca. 2/3 en de uitvoeringsfase ca. 1/3 van de 
doorlooptijd (start tot oplevering). De grootste 
uitgaven worden gedaan in de uitvoeringsfase.
De opgenomen investeringen zijn vrijwel allemaal in 
voorbereiding of uitvoering en worden naar 
verwachting voor 90% in 2024 afgerond.

J 102 Riolering. Wat is de reden dat er geen investeringen zijn gedaan maar dat deze wel 
waren begroot?

FJV Zie voorgaand antwoord.

J 102 Groenvoorziening.
Wat is de reden dat er geen investeringen zijn gedaan maar dat deze wel waren 
begroot?

FJV Zie voorgaand antwoord.

J 112 Een eigen vermogen van Groningen Seaports 283.000 euro? Hoe kunnen ze hier hun 
financiële beleid mee voeren? En een vreemd vermogen van 214.000 euro, met een 
resultaat van 16.000 euro ?

FJV Dit betreft de GR met als deelnemers de Gemeente 
Eemsdelta, de gemeente Het Hoogeland en de 
Provincie. Het financiële beleid wordt gevoerd met 
de NV. Dat is een zelfstandig orgaan.  De 
verantwoording in de jaarrekening betreft de GR. De 
activiteiten van Groningen Seaports worden 
uitgevoerd in de NV.

J 114 Volkskredietbank Noordoost Groningen
Geen eigen vermogen en geen resultaat, hoe moet dan een nadelig exploitatie saldo 
worden berekend?

FJV Het totaal aan lasten wordt omgeslagen over de 
deelnemers. Hierdoor is het resultaat altijd nul.

J 115 Bank van Nederlandse Gemeenten:
Wat is de nominale waarde van de aandelen en waar staan deze vermeld in de 
jaarstukken? Er staat niets bij de activa.

FJV De nominale waarde is € 2,50 per aandeel. Totaal 
aantal aandelen 87.009. Deze staan onder Financiële 
vaste activa.

J 115 Publiek belang elektriciteits  BV
Kan er een schatting/ raming  worden gegeven wat ongeveer het uitgekeerde 
bedrag zal zijn? En heeft dit ook invloed op de kadernota / begroting?

FJV Het uit te keren bedrag is nog onbekend. Dit heeft 
geen invloed op de kadernota/begroting omdat het 
dan een incidentele baat betreft.

J 116 Begroting Enexis Holding BV 
Wat is de nominale waarde van de aandelen en waar staan deze vermeld in de 
jaarstukken? Er staat niets bij de activa.

FJV Nominale waarde van een aandeel is € 1. Totaal 
aantal aandelen 683.036.  Deze staan onder 
Financiële vaste activa.

J 117 Waterbedrijf
wat is de nominale waarde van de aandelen en waar staan deze vermeld in de 
jaarstukken? Er staat niets bij de activa.

FJV Nominale waarde is 
€ 500. Betreft 25 aandelen. 
Deze staan onder Financiële vaste activa.
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J 117 Afvalsturing
wat is de nominale waarde van de aandelen en waar staan deze vermeld in de 
jaarstukken? Er staat niets bij de activa

FJV Nominale waarde van een aandeel is € 450. Totaal 
aantal aandelen 120. Deze staan onder Financiële 
vaste activa.

J 11.1 Op welke manier is het initiatievenloket onder de aandacht gebracht? GL 1. Onze website: Idee voor je buurt | 
Gemeente Eemsdelta

2. In oktober 2022 hebben we er berichten 
over geplaatst op ons internet, sociale 
media en GemeenteNieuws.

3. In oktober 2022 is er een persbericht 
verzonden over de bewonersinitiatieven. 

4. In oktober 2022 is er een mail naar de 
dorpsbelangen in onze gemeente gegaan 
(met de vraag dit ook bij andere inwoners 
ook de aandacht te brengen). 

5. Via bijgevoegde flyer die 250 keer is 
afgedrukt en meegenomen is door de 
gebiedsregisseurs voor verspreiden en voor 
het geven aan inwoners.

6. We hebben sinds april elke eerste 
woensdag van de maand de pagina 'Samen 
aan de slag in Eemsdelta' in de Eemsbode. 
Die pagina is nu 3 keer geplaatst: april, mei 
en juni. 

J 13 Veiligheid is er in eerste instantie voor de inwoner, waarom is dit vertaald naar 
economie? 

GL We richten ons niet enkel op de veiligheid van 
inwoners, maar kijken ook naar de 
randvoorwaarden voor de hele gemeente. Als 
gemeente willen wij bijvoorbeeld een veilig 
ondernemersklimaat. Een gemeente waarbij 
inwoners zich veilig voelen, waar goede 
veiligheidsvoorzieningen zijn, dragen bij aan een 
goed vestigingsklimaat (en dus voor de economie).

J 14 Beleidsindicator. Is er een oorzaak aan te wijzen voor een hogere score in Eemsdelta GL De leefbaarheid en veiligheid binnen een gemeente 
kunnen onder druk komen te staan als problemen 

https://www.eemsdelta.nl/idee-voor-je-buurt
https://www.eemsdelta.nl/idee-voor-je-buurt
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als werkloosheid, armoede, 
onderwijsachterstanden, woonproblematiek en 
slechte gezondheid zich opstapelen. Veel mensen 
kampen met een combinatie van problemen. Er is in 
de gemeente Eemsdelta sprake van brede 
problematiek en dat kan zich uiten in hogere cijfers 
van strafbare feiten.
Hier is echter geen onderzoek naar gedaan.

J 21 Wat verstaat het college onder ruimte voor moderne en duurzame 
landbouwbedrijven?

GL In onze bestemmingsplannen bieden we ruimte om 
te bouwen en duurzame ontwikkelingen worden 
daarin mogelijk gemaakt. Als een agrarisch bedrijf 
wil of moet verduurzamen in het kader van 
wettelijke verplichtingen of vanwege een eigen 
wens tot verdere verduurzaming, dan bieden de 
bestemmingsplannen die mogelijkheden. Als dit 
niet direct in het bestemmingsplan past, dan wil het 
college hier zoveel mogelijk de ruimte voor bieden 
middels een ruimtelijke procedure. Het gaat hier 
bijvoorbeeld om bedrijven met vleeskuikens, die 
hun dieren ruimer moeten huisvesten omdat 
supermarkten geen kippen meer willen afnemen die 
niet worden gehouden met het Beter leven 1 ster-
systeem. Ons beleid biedt de ruimte om het 
stalvloeroppervlak te vergroten zonder dat het 
aantal dieren toeneemt.

J 27 In het onderwijs wordt Schoolmaatschappelijk werken uitgebreid. Hoeveel wordt 
hier een beroep op gedaan en welke uitwerking heeft het?

GL Er is in onze gemeente geen onderzoek gedaan naar 
het effect van het schoolmaatschappelijk werk. De 
hulpvragen die gesteld worden zijn divers van 
karakter. Soms kan eenvoudig  antwoord of advies 
worden gegeven en soms betekent een vraag dat er 
verdieping of doorverwijzing nodig is. Het aanbod 
van het schoolmaatschappelijk werk voorziet 
duidelijk in een behoefte, waar door leerlingen, 
ouders en leerkrachten gebruik wordt gemaakt.
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Voor de uitwerking van schoolmaatschappelijk werk 
verwijzen we graag naar het rapport, dat is 
toegezonden aan de raad op 12 december 2021.

J 67 Subsidies RVO  niet toegekend. Wat zijn de gevolgen daarvan? GL Eemsdelta heeft toen geen subsidie ontvangen, 
omdat we niet zijn ingeloot (wegens 
overinschrijving). Dan staan we zelf voor de kosten.
Maar in 2023 is een ISDE aanvraag ingediend van 
€6500. Die aanvraag is in behandeling.
Vanaf 18 september 2023 kunnen we een nieuwe 
DUMAVA (Duurzaamheid Maatschappelijk 
+Vastgoed, valt onder RVO) subsidie aanvragen in 
een nieuwe tranche voor het Stadskantoor 
Appingedam.

J 90/91 Samenstelling steunpakket. 2x Lokale voorzieningen, waarom? GL Er zijn in meerdere termijnen via de algemene 
uitkering gelden ontvangen voor lokale culturele 
voorzieningen (en ook voor cultuurmiddelen). Deze 
gelden zijn ingezet om de culturele instellingen in 
onze gemeente te ondersteunen, die een periode 
geen bezoekers konden ontvangen en evenementen 
en activiteiten organiseren.


